

and of advising the Council on the further steps which should be taken subsequently to reach such a world-wide agreement on a uniform system.

273 (X). Report of the International Bank for Reconstruction and Development

Resolution of 16 February 1950

The Economic and Social Council

*Takes note of the report of the International Bank for Reconstruction and Development.*¹⁸

274 (X). Report of the International Monetary Fund

Resolution of 16 February 1950

The Economic and Social Council

*Takes note of the report of the International Monetary Fund.*¹⁹

275 (X). Report of the Commission on Human Rights (fifth session)

Resolutions of 17 February 1950

A

The Economic and Social Council

*Takes note of the report of the Commission on Human Rights (fifth session).*²⁰

B

COMMUNICATIONS CONCERNING HUMAN RIGHTS

The Economic and Social Council

Decides to amend paragraphs (a), (b) and (e) of resolution 75 (V), as amended by resolutions 116 A (VI), and 192 A (VIII), to read as follows:

"The Economic and Social Council

" . . .

"Requests the Secretary-General:

"(a) To compile and distribute to members of the Commission on Human Rights, before each session, a non-confidential list containing a brief indication of the substance of each communication, however addressed, which deals with the principles involved in the promotion of universal respect for and observance of human rights and to divulge the identity of the authors of such communications unless they indicate that they wish their names to remain confidential;

"(b) To compile before each session of the Commission a confidential list containing a brief indication of the substance of other communications concerning human rights, however addressed, and to furnish this list to members of the Commission, in private meeting, without divulging the identity of the authors of communications except in cases where the authors state that they have already divulged or intend to divulge

¹⁸ See document E/1557 and addenda.

¹⁹ See document E/1556 and addenda.

²⁰ See *Official Records of the Economic and Social Council, Fourth Year, Ninth Session, Supplement No. 10.*

donner son avis au Conseil au sujet des autres mesures qu'il y aurait lieu de prendre dans la suite, afin d'arriver à l'accord mondial dont il s'agit sur un système mondial uniforme de signalisation routière.

273 (X). Rapport de la Banque internationale pour la reconstruction et le développement

Résolution du 16 février 1950

Le Conseil économique et social

*Prend acte du rapport de la Banque internationale pour la reconstruction et le développement.*¹⁸

274 (X). Rapport du Fonds monétaire international

Résolution du 16 février 1950

Le Conseil économique et social

*Prend acte du rapport du Fonds monétaire international.*¹⁹

275 (X). Rapport de la Commission des droits de l'homme (cinquième session)

Résolutions du 17 février 1950

A

Le Conseil économique et social

*Prend acte du rapport de la Commission des droits de l'homme (cinquième session).*²⁰

B

COMMUNICATIONS RELATIVES AUX DROITS DE L'HOMME

Le Conseil économique et social

Décide d'amender comme suit les paragraphes a, b et e de la résolution 75 (V), telle qu'elle a été amendée par les résolutions 116 A (VI) et 192 A (VIII):

"Le Conseil économique et social

" . . .

"Prie le Secrétaire général:

"a) De dresser et de distribuer aux membres de la Commission des droits de l'homme, avant chaque session, une liste non confidentielle contenant un bref aperçu de la teneur de chaque communication, sous quelque forme qu'elle ait été adressée, traitant des principes qui sont à la base du respect universel et effectif des droits de l'homme, et de divulguer l'identité des auteurs desdites communications, sauf dans les cas où ces auteurs expriment le désir de conserver l'anonymat;

"b) De dresser, avant chaque session de la commission, une liste confidentielle contenant un bref aperçu de la teneur des autres communications relatives aux droits de l'homme, sous quelque forme qu'elles aient été adressées, et de communiquer cette liste aux membres de la commission au cours d'une séance à huis clos, sans divulguer l'identité des auteurs des communications, sauf dans les cas où les auteurs déclarent

¹⁸ Voir le document E/1557 et additifs à ce document.

¹⁹ Voir le document E/1556 et additifs à ce document.

²⁰ Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social*, quatrième année, neuvième session, *Supplément No 10.*